
PROTOKÓ£ 
z IV sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 30 grudnia 2010 roku 
w siedzibie Urzêdu Gminy 

 Pocz¹tek obrad sesji godz.14.00 zakoñczenie obrad 16.45. 

W obradach sesji uczestniczyli : Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , Pani Krystyna Kwiatkowska 
Sekretarz Gminy, Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy , Pani Maria Bych radna Powiatu, Pan 
Robert Greb mecenas, Wice Prezesa klubu Marciszów Pan Zbigniew Dorada ,  soùtysi. 

Porz¹dek obrad :  

1. Otwarcie obrad. 
2.  Powitanie. 
3. Stwierdzenie quorum. 
4. Przyjêcie protokoùu z III sesji. 
5. Podjêcie uchwaù w sprawach :  

a/   przyjêcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Marciszów, 
b/   zmian w uchwale bud¿etowej na rok 2010, 
c/   ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Marciszów, 
d/   wprowadzenie zmian do Uchwaùy Nr III/4/10 Rady Gminy Marciszów z dnia 09 grudnia 2010 
roku w sprawie powoùania staùych Komisji Rady Gminy, ustalenia liczby czùonków oraz skùadów 
osobowych, 

e/   �Programu wspóùpracy Gminy Marciszów z organizacjami pozarz¹dowymi, podmiotami 
prowadz¹cymi dziaùalno�ã po¿ytku publicznego i stowarzyszeniami jednostek samorz¹du 
terytorialnego na 2011 rok�, 

6. BUDÝET  GMINY na 2011 rok 

a/    przedstawienie projektu uchwaùy bud¿etowej na 2011 rok wraz z uzasadnieniem Wójta, 
b/    odczytanie opinii komisji i wniosków radnych, 
c/    odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
d/    przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 
e/    dyskusja i glosowanie nad poprawkami do projektu uchwaùy bud¿etowej, 
f/    gùosowanie nad projektem uchwaùy bud¿etowej. 

7. Interpelacje radnych Gminy Marciszów. 
8. Sprawy ró¿ne. 
9. Zamkniêcie obrad sesji. 

Przewodnicz¹cy Rady zwróciù siê do radnych czy s¹ inne propozycje do zaproponowanego 
porz¹dku obrad. 

Radny Andrzej Mitczak  

Wnioskowaù o przeùo¿enie podpunktu �c� podjêcie uchwaùy w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 
Wójta Gminy do momentu powoùania zastêpcy wójta na nastêpn¹ sesj¹  jak siê ju¿ w wszystko 
poukùada wówczas bêdzie wszystko wiadome. 
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Przewodnicz¹cy Rady Gminy poddaù pod gùosowanie wniosek radnego Andrzeja Mitczaka , który 
zostaù odrzucony  9 gùosami , 4 gùosami �przeciwnymi za odrzuceniem  , 2 gùosami 
�wstrzymuj¹cymi � stwierdzaj¹c , ¿e wniosek radnego zostaù odrzucony. 

Radny Adam Ry¿owski  

Zwróciù siê do Przewodnicz¹cego Rady Gminy z pro�b¹ o wyszczególnienie  w protokoùe jak , dany 
radny gùosowaù ,  zgodnie z wcze�niejszymi ustaleniami. 

  

Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy   

Poniewa¿ sprawa zapisu w protokole tym jak poszczególny radny gùosowaù  Przewodnicz¹cy w  
odpowiedzi zacytowaù zapis ze Statutu Gminy dot. co powinien zawieraã protokóù z obrad sesji 
wedùug , którego nie  nale¿y wpisywaã  nazwisk jak poszczególny radny gùosuje. 

W zwi¹zku  z powy¿szym radny w Adam Ry¿owski stwierdziù , ¿e sobie poradzi obserwuj¹c jak 
kto gùosuje , bo ma do tego prawo. 

Innych propozycji do porz¹dku obrad nie zgùoszono. 

Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad zostaù przyjêty 13 gùosami �za� , 2 gùosami �przeciwnymi 
� , 0 gùosów �wstrzymuj¹cych�. 

Ad.1 i 2 

Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù otwarcia obrad sesji , po czym przywitaù 
jej uczestników. 

Ad.3. 

Na podstawie listy obecno�ci stwierdziù quorum pozwalaj¹ce na podejmowanie prawomocnych 
decyzji, listy obecno�ci radnych i soùtysów stanowi¹ zaù¹cznik nr 1 i 2 do protokoùu. 

Ad.4. 

Protokóù zostaù przyjêty bez uwag. 

Ad.5. 

- projekt uchwaùy w sprawie : wieloletniej prognozy finansowej Gminy Marciszów 

Uczestnicz¹ca w obradach sesji pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy poinformowaùa o  

otrzymanej pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej z tre�ci¹ , której  Radê zapoznaùa. 

Poinformowaùa, ¿e RIO jednak wskazaùo, ¿eby zaù¹cznik nr 2 rozpisaã na lata 2022 tak jak 
porêczenie dla �Sanikomu� dlatego zaù¹cznik  siê zmieniù. Poprawiùa automatycznie zaù¹cznik nr 1 
do projektu uchwaùy poniewa¿ wielko�ci  kwot musz¹ byã zgodne do projektu bud¿etu , który 



zostaù zwiêkszony zarówno dochody i wydatki . Poprawki zostaùy dostarczone radnym jako nowe 
zaù¹czniki po za tym w uchwale nic siê nie zmieniùo. 

Skarbnik Gminy odczytaùa tre�ã uchwaùy. 

Uwag nie zgùoszono. 

Rada w gùosowaniu 11 gùosami �z a� , 2 gùosami �przeciwnymi�, 1 gùosem �wstrzymuj¹cym  � 1 
radny nie gùosowaù  przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 3 do protokoùu. 

- projekt uchwaùy w sprawie : zmian w Uchwale bud¿etowej na rok 2010 

Skarbnik Gminy  zapoznaùa z tre�ci¹ projektu uchwaùy zwracaj¹c uwagê  na ochronê �rodowiska na 
budowê kanalizacji i oczyszczalni gdzie zostaù zmieniony paragraf na 6050  w zwi¹zku z tym 
przesuniêcie. 

Uwag nie zgùoszono. 

Rada w gùosowaniu 11 gùosami  �za� ,2  gùosami �przeciwnymi � 1 gùosem �wstrzymuj¹cym �, 1 
radny nie gùosowaù,  przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu. 

- projekt uchwaùy w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla wójta gminy Marciszów 

Przewodnicz¹cy Rady Gminy w zwi¹zku ze zgùoszonym przez radnego Andrzeja Mitczaka 
wnioskiem o przesuniêcie tego projektu uchwaùy na nastêpn¹ sesjê zwróciù uwagê  na to, ¿e to nowa 
kadencja w zwi¹zku z tym Rada ma obowi¹zek okre�liã pobory dla Wójta, który w innym 
przypadku pozostaùby bez poborów.  

 Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  

Stwierdziù w swojej wypowiedzi, ¿e jest mu przykro w zwi¹zku z tym, ¿e proponowano wycofanie 
tej uchwaùy  tym bardziej, ¿e ustalenie poborów dla Wójta musi nast¹piã, a radni mieli okazjê siê 
zapoznaã jak funkcjonuje to w innych gminach gdzie wójtowie  pracuj¹ z zastêpc¹. Odnosz¹c siê do 
sytuacji Wójt -  Zastêpca przypomniaù , ¿e  pracuje ju¿ 8 lat bez zastêpcy , co te¿ spostrzegùo 
spoùeczeñstwo wybieraj¹c osobê wójta na to stanowisko w wyborach 77,5 % gùosami.    

Podaù za przykùad Kamienn¹ Górê gdzie wójt i burmistrz pracuj¹ z zastêpc¹ i otrzymali najwy¿sze 
pobory. Zwróciù uwagê na bud¿et na 2011 rok i na to, co zostaùo wykonane jednak to prawo Rady i 
nie koniecznie trzeba siê nawzajem lubiã jednak  nale¿y siê szanowaã.  

Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  

W uzasadnieniu do zaproponowanej stawki  wynagrodzenia wójta zwróciù uwagê na  

uzyskan¹  kwotê w  wysoko�ci  14 mil z Unii dla Gminy Marciszów , po za tym  w rankingu gmin 
byùego województwa jeleniogórskiego z 32 miejsca obecnie Gmina Marciszów znajduje siê na 3 
miejscu, w rankingu gmin w Polsce  Gmina Marciszów jest w pierwszej setce , a jeszcze 4 lata temu 
zajmowaùa miejsce ponad 2 tysi¹ce , ponadto powstaùy takie inwestycja jak  wodoci¹gi , kanalizacja 
, dom kultury , drogi itp. 



ka¿dy radny widzi, co zostaùo zrobione. Zadùu¿enie gminy nie jest maksymalne, a bud¿et Gminy 
jest taki, oby tak dalej sùu¿yù mieszkañcom, w ka¿dej wsi jest �wietlica wiejska albo 
 wyremontowana albo  wybudowana. Bez zastêpcy Wójt pracuje ósmy  rok, co powoduje, ¿e s¹ to 
wielotysiêczne oszczêdno�ci , a najwa¿niejsze to zaufanie spoùeczeñstwa dla wójta , co pokazaùo 
prawie 80% poparcie w ostatnich wyborach. 

Tak uzasadniaj¹c  zaproponowane  stawki  dla wójta gminy na najbli¿sz¹ kadencjê  zaproponowaù 
wynagrodzenie zasadnicze w kwocie 5.500,00 zù, dodatek funkcyjny w kwocie 1.700,00 zù , 
dodatek specjalny w wysoko�ci 20% wynagrodzenia zasadniczego , i dodatek za wieloletni¹ pracê 
w wysoko�ci 20% wynagrodzenia w kwocie 1.100,00 zù. 

Zwróciù siê do radnych z zapytaniem czy s¹ inne propozycje. 

Radny Adam Ry¿owski  

Zwróciù siê  zapytaniem do Skarbnika Gminy stwierdzaj¹c jednocze�nie , i¿ nale¿y w bie¿¹cym 
roku uchwaliã podwy¿kê dla wójta zgodnie z przepisami  

- czy  w bud¿ecie gminy na 2011 rok jest przewidziana podwy¿ka , 

- czy jest przewidziana podwy¿ka w Urzêdzie Gminy Marciszów dla innych grup, które  

  bêd¹ mogùy równie¿ t¹ podwy¿kê dostaã, ¿eby nie byùo tak, ¿e jedni j¹  otrzymaj¹ , a inni  

  nie. 

Skarbnik Gminy  w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e zawsze planuje podwy¿ki zgodnie z 
wytycznymi ministerstwa o inflacjê , a czy one dochodz¹ do skutku  to zale¿y te¿ od bud¿etu 
pañstwa jak siê nie wywi¹¿e to podwy¿ki spalaj¹ na panewce , lub s¹ one pod koniec roku lub ich 
nie ma.    

Skarbnik Gminy osobi�cie woli ¿eby  pracownicy mieli o 10 zù ,  czy 20 zù mniej i wypùacaã  
regularnie pensje ,a nie tak jak np. Kamienna Góra miasto nie miaùa na wynagrodzenia.  

Dodaùa te¿ , ¿e w zwi¹zku z tym, ¿e przepisy siê ci¹gle zmieniaj¹ i bud¿ecie nie bêdzie mo¿na mieã 
zobowi¹zañ  wiêc ka¿dy wydatek musi byã �ci�le poù¹czony z wpùywem dochodu ,a  wszystkiego 
siê nie przewidzi, jednak realnie s¹ zakùadane podwy¿ki dla wszystkich. 

      Przypomniaùa te¿, ¿e to nie jest podwy¿ka dla wójta gminy lecz ustalenie pensji. 

       Radny przypomniaù o wypowiedzi wójta z prasy, ¿e zostanie zastêpca zatrudniony , co jest     

      zdaniem radnego sùuszne ale czy w bud¿ecie na 2011 rok jest przewidziana pensja  dla  

      zastêpcy wójta. 

Skarbnik Gminy przypomniaùa, ¿e informowaùa o tym na wspólnym posiedzeniu komisji Rady przy 
omawianiu projektu bud¿etu. 

Radny Adam Ry¿owski byù nieobecny na posiedzeniu jednak prosi o zapewnienie, ¿e �rodki dla 
wiece wójta  i innych grup oraz  maj¹cych powstaã nowych referatów s¹ zapewnione. 



Pani Skarbnik Gminy w odpowiedzi potwierdziùa, ¿e �rodki na to s¹ przewidziane w bud¿ecie na 
2011 rok i  te sprawy dba i daje wytyczne  pani Sekretarz Gminy. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  

Zwróciù uwagê na to, ¿e jako organ wykonawczy wykonuje  zadania czego sam nie wymy�liù 
 poinformowaù, ¿e byùy podwy¿ki wiêksze ni¿ o 3 % inflacji , ponadto  na koniec roku pracownicy 
otrzymali nagrody , a to co wypisuje prasa to bzdury, bo nawet nie podaj¹c do prasy lecz lu¿no 
rozmawiaj¹c zostaje to przedstawione w zupeùnie inny sposób. Dodaù, ¿e praca nad projektami , 
które nie s¹ jeszcze dokumentami i w ka¿dej chwili mog¹ byã zmienione, tym czasem wszystko jest 
przedstawiane jako dokument.  

Nic nie jest tajne jednak dok¹d nie zostanie przyjête jest niewa¿ne i nale¿y siê do tego odnosiã po  
przyjêciu. 

Przypomniaù, ¿e w miesi¹cu kwietniu 2010 roku , radny Adam Ry¿owski proponowaù podwy¿kê 
dla wójta , z której wójt wówczas zrezygnowaù. 

Radny Andrzej Mitczak  

W swojej wypowiedzi stwierdziù, ¿e tak jak uwa¿a, tak swoje zdanie przekazuje i wydaje siê 
radnemu, ¿e do docenienia wójta powinny byã premie roczne. 

Nie chodzi radnemu o to czy lubi wójta , czy nie , bo i tak ka¿dy radny swoje zdanie wyrazi w 
gùosowaniu , stwierdziù w dalszej wypowiedzi , ¿e sporo zostaùo zrobione. 

Uwa¿a jednak , ¿e gmina nasza nie jest niewiadomo jak potê¿n¹ gmin¹ i wynagrodzenie wójta 
zdaniem radnego powinno byã  te¿ od tego uzale¿niona, bo jak gmina jest du¿a, to  te¿ jest du¿o 
pracy. Dlatego zdaniem radnego  pensje s¹ zró¿nicowane, a maj¹c na uwadze deficyt trzeba 
wiedzieã na co staã nasza gminê. Dla radnego jest to dziwne , ¿e w ogóle s¹ podwy¿ki , bo skoro 
nie ma �rodków to nie powinno byã podwy¿ek wyraziù obawê, ¿e jak  braknie �rodków to bêdzie 
trzeba mieszkañcom podnie�ã byã mo¿e podatki. 

Uwa¿a ¿e kwota 1500 zù to nie jest taka maùa podwy¿ka , poniewa¿  niektórzy ludzie nie zarabiaj¹ 
tyle w ci¹gu miesi¹ca.  

Pani Sekretarz w odpowiedzi poinformowaù, ¿e nie ma w Urzêdzie premii rocznych  o , których 
mówi radny s¹ nagrody jubileuszowe , co piêã lat i ka¿dy pracownik je otrzymuje i tzw. trzynastki.  

Radny Dawid Chêciñski  

Zaproponowaù w swojej wypowiedzi, ¿e skoro s¹ zabezpieczone w bud¿ecie gminy �rodki na 
wynagrodzenie dla pana Wójta Gminy i ewentualnie na przyjêcie zastêpcy wójta , to nie nale¿y 
dyskusji przedùu¿aã lecz przej�ã  do gùosowania nad propozycj¹ przewodnicz¹cego Rady. 
Zaznaczyù te¿ , ¿e owszem nie s¹ to, a¿ takie maùe �rodki ale odpowiedzialno�ã wójta te¿ nie jest 
maùa. 

Innych propozycji i uwag nie zgùoszono. 

Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 



Rada Gminy w gùosowaniu 12 gùosami �za� , 2 gùosami �przeciwnymi� . 1 gùosem 
�wstrzymuj¹cym� przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 5 do protokoùu. 

 Pan Wójt podziêkowaù Radzie za przyjêcie uchwaùy i przypomniaù , i¿ z 26 dni urlopu wykorzystaù 
8 dni pozostaùe dni byù w pracy na ró¿nego rodzaju zebraniach. 

Radny Józef Szoùdrowski  

Zwróciù siê do wójta o to ¿eby  wykorzystaù  urlop  i odpocz¹ù.   

- projekt uchwaùy w sprawie : wprowadzenia zmiany do Uchwaùy Nr III/4/10 Rady    

 Gminy Marciszów z dnia 09 grudnia 2010 roku w sprawie  powoùania staùych  Komisji Rady 
Gminy , ustalenia liczby czùonków  oraz skùadów osobowych. 

Wcze�niej Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do radnych Andrzeja Mitczaka i radnego 
Adama Ry¿owskiego z zapytaniem czy podtrzymuj¹ swoj¹ decyzjê o deklaracji , i¿ chc¹ pracowaã 
w staùej Komisji Ochrony Úrodowiska i Rolnictwa. 

Radni potwierdzili chêã pracy w w/w Komisji. 

Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 

Innych uwag nie zgùoszono. 

Rada w gùosowaniu 13 gùosami �za� , 1 gùosem � wstrzymuj¹cym � , jeden radny nie gùosowaù 
przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 

- projekt uchwaùy w sprawie : �Programu wspóùpracy Gminy Marciszów z  

  organizacjami pozarz¹dowymi, podmiotami prowadz¹cymi dziaùalno�ã po¿ytku  

  publicznego i stowarzyszeniami jednostek samorz¹du terytorialnego na 2011 rok�  

Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy do , której Rada nie wniosùa uwag , 
przyjmuj¹c projekt jednogùo�nie, który stanowi zaù¹cznik nr 7 do protokoùu. 

Przewodnicz¹cy Rady Gminy ogùosiù 10 minutow¹ przerwê. 

Po przerwie. 

Ad.6. 

Bud¿et Gminy Marciszów na 2011 rok 

Radny Andrzej Mitczak  

Zamierzaù zgùosiã wniosek do projektu bud¿etu. 

Przewodnicz¹cy Rady Gminy przypomniaù radnemu , ¿e wnioski do bud¿etu gminy skùadane byùy 
na wspólnym posiedzeniu staùych Komisji Rady w dniu 13 grudnia. 



Radny w odpowiedzi poinformowaù , ¿e nie byù obecny na tym posiedzeniu i  przypomniaù,  ¿e nie 
dano radnemu szansy pracowaã w Komisji Rewizyjnej do , której zgùaszaù chêã pracy , do której 
kandydatura radnego zostaùa przegùosowana wiêksz¹ ilo�ci¹ gùosów innych radnych .Ponadto 
zostaùa zmieniona godzina wspólnego posiedzenia, do której radny ju¿ wcze�niej przystosowaù inne 
zaplanowane wcze�niej spotkanie , o czym zgùaszaù w biurze Rady Gminy. Radny te¿ ma 
zaplanowane inne posiedzenia i nie mógù do zmiany godziny posiedzenia wcze�niej ustalonej siê 
przystosowaã. Stwierdziù ,¿e najwy¿ej Rada odrzuci wniosek radnego. 

Przewodnicz¹cy wyja�niù, ¿e nie ma takiej mo¿liwo�ci ¿eby w dniu dzisiejszym przyjmowaã 
wniosek do projektu bud¿etu , bo jest za pó¿no. 

Pani Skarbnik Gminy  

Przypomniaùa o obowi¹zuj¹cej uchwale Rady Gminy w sprawie procedury uchwalania bud¿etu. 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy  

Stwierdziù ¿e nie bêdzie siê odnosiù do podpunktu �a�dot.  uzasdanie wójta do projektu bud¿etu 
gminy na 2011 rok w zwi¹zku z brakiem wniosków radnych i komisji przypomniaù, ¿e w b.r. 
szczególnie nale¿y zwróciã uwagê na zmianê ustawy o finansach publicznych , a przyjêcie bud¿etu 
w dniu dzisiejszym ma ogromne znaczenie i nic wielkiego siê nie stanie je¿eli w momencie jak 
bêdzie Radê staã na to, ¿eby Rada dokonaùa zmian  poprzez  gùosowanie tak jak bêdzie to potrzebne 
na sesji. 

 Radny Adam Ry¿owski  

Zwróciù siê z zapytaniami czy w bud¿ecie jest zapis zwi¹zany ze skùadkami do Euroregionu Nysa i 
Stowarzyszenia Kwiatu Lnu i kto jest  inicjatorem pomysùu przepùyniemy przez granicê  i czego 
mo¿e gmina oczekiwaã od Euroregionu Nysa jak, bo dotychczas to radny nic nie widziaù.  

Zwróciù siê te¿ z zapytaniem, czy przewidziane s¹ podwy¿ki dla radnych Gminy Marciszów. 

Skarbnik Gminy w odpowiedzi w sprawie skùadek poinformowaùa, ¿e inicjatorwm pomysùu jest 
 Euroregion Nysa , a pomysù ma za zadanie zniesienie barier czyli wspólne  spotkania , a ponadto 
bêdzie nauka pùywania dla dzieci.     

W sprawie podwy¿ek poinformowaùa, ¿e na obecn¹ chwilê nie ma przewidzianych podwy¿ek dla 
radnych i wyja�niùa, ¿e przy projekcie bud¿etu przelicza siê to co siê ma , jednak bêd¹ wolne �rodki 
wówczas zmieni siê sytuacja. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  

Uzupeùniù, i¿ przewiduje siê z wolnych �rodków podwy¿ki dla radnych i soùtysów.    

Jednak poprosiù wzi¹ã pod uwagê wszystko czyli dochody gminy  13.055.988  mln  

i  wydatki 20 278 522 ,00  mln informuj¹c radnych,  ¿e RIO odrzuciùo wieloletni¹ prognozê 
finansow¹ Gminy Lubawka niezwykle wa¿ny dokument, który ma nadziejê u nas jest prawidùowy 
zaznaczaj¹c, i¿ bud¿et nasz jest rozwojowy prosz¹c jednocze�nie o jego przyjêcie.   

Innych uwag  nie zgùoszono. 



b/ odczytanie opinii komisji i wniosków radnych  

Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do przewodnicz¹cych staùych komisji o przedstawienie 
opinii komisji i wniosków radnych, a poniewa¿ posiedzenie byùo wspólne , przewodnicz¹cy Rady 
poinformowaù, ¿e nie zùo¿ono wniosków , a sprawy na, które zwrócono uwagê radni 
zaproponowali, i¿ w zwi¹zku z czêstymi zmianami w bud¿ecie zostan¹ one zgùoszone do realizacji 
w ci¹gu roku i jak bêd¹ �rodki bêd¹ realizowane. 

Zwróciù siê do Przewodnicz¹cego Komisji Bud¿etu o przedstawienie opinii Komisji n/ t projektu 
bud¿etu na 2011 rok. 

Radny Janusz Zawierucha Przewodnicz¹cy Komisji  

Poinformowaù, ¿e komisja Bud¿etowa po szczegóùowym zapoznaniu siê z projektem bud¿etu na 
2011 rok pozytywnie go zaopiniowaùa. 

c/ odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  

Zapoznaùa Rade z tre�ci¹ Uchwaùy Nr I/293/10 Regionalnej Izby Obrachunkowej n/t pozytywnej 
opinii o przedùo¿onym projekcie bud¿etu uchwaùy bud¿etowej. 

d/ przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych. 

Pan Wójt Gminy  

Jak zaznaczyù we wcze�niejszej wypowiedzi w zwi¹zku z brakiem wniosków radnych i komisji 
oraz  pozytywniej opinii Komisji Bud¿etowej oraz RIO  bêdzie mo¿na zgùaszaã w ci¹gu roku 
wnioski do, których wójt siê odniesie. 

d/ dyskusja i glosowanie  nad poprawkami do projektu bud¿etu  

Skarbnik Gminy poprosiùa o dokonanie poprawek na materiaùach , które radni otrzymali . 

i przypomniaùa , ¿e na wspólnym posiedzeniu staùych komisji  przekazywaùa szczegóùowo o 
zmianach wydatków i dochodów. 

Rada jednogùo�nie przyjêùa autopoprawki do projektu bud¿etu na 20111rok. 

f/ gùosowanie  nad projektem bud¿etu  

  Radny Adam Ry¿owski  

Zwróciù siê do Komisji Bud¿etu z zapytaniem czy komisja zbadaùa ,  czy po przejêciu oczyszczalni 
w Sêdzisùawiu koszty , które bêdziemy ponosiã s¹ adekwatne do sumy kwoty, która znajduje siê w 
bud¿ecie gminy.   

Radny Janusz Zawierucha Przewodnicz¹cy Komisji Bud¿etu 

W odpowiedzi poinformowaù, ¿e wszystko wyja�ni siê w trakcie przekazywania.  



Innych zapytañ i uwag nie zgùoszono. 

Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy bud¿etowej na rok 2011. 

Rada w glosowaniu 12 gùosami �za� , 3 gùosami �przeciwnymi � 0 gùosów wstrzymuj¹cych przyjêùa 
projekt bud¿etu na 2011 rok. 

Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  

Podziêkowaù za przyjêcie bud¿etu. 

Radny Andrzej Mitczak 

Poniewa¿ byù jednym z trzech radnych, który byù przeciwny przyjêciu  bud¿etu gminy na 2011 r 
uzasadniù swoj¹ decyzjê tym,  ¿e to w zwi¹zku z tym , i¿  nie mógù zùo¿yã wniosku do bud¿etu w 
dniu dzisiejszym,  ponadto , przygl¹daj¹c siê bud¿etowi , który dokùadnie przeczytaù jest przeciwny 
, bo zdaniem radnego jest bardzo nierówne traktowanie pozostaùych miejscowo�ci w stosunku do 
Marciszowa. Jako radny z Ciechanowic nie doczytaù siê  kiedy bêdzie wodoci¹gowanie  
Cicehnowic, które byùo obiecane mieszkañcom w 2011 roku wiec  boi siê , ze to nie nast¹pi,  
poniewa¿  �rodków jest coraz mniej , unijne �rodki siê równie¿ koñcz¹ , a dotacje s¹ zmniejszane. 
Je¿eli pod koniec 2011 roku nie zacznie siê  tej inwestycji to bez wsparcia bêdzie bardzo trudno j¹ 
zrealizowaã. Radny uwa¿a, ¿e Gmina powinna na te cele skùadaã jak najszybciej  wnioski o 
dofinansowanie , poniewa¿ s¹ terminy,  a nie widzi na to �rodków w projekcie bud¿etu.   

Zdaniem radnego wa¿niejsze jest dla mieszkañców wodoci¹gowanie od o�wietlenia,  bo mo¿na 
jeszcze rok pojeêdziã bez niego. Tym czasem kolejny rok le¿y projekt tego wodoci¹gu ,a jest 
radnym te¿ jest kolejn¹ kadencjê i ró¿ne podej�cia byùy do tego wodoci¹gu i zawsze co� wynika. 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy  

Nie powinno siê mówiã o nierównym traktowaniu i przypomniaù , ¿e w Marciszowie jako ostatniej 
miejscowo�ci zostaù wybudowany dom kultury. 

Rozpoczêcie wodoci¹gu w Ciechanowicach planuje w drugiej poùowie 2011 o czym mówiù na 
zebraniu przedwyborczym w Ciechanowicach dlatego, ¿e brak jest w Urzêdzie Marszaùkowskim 
naboru na wnioski , poniewa¿ mo¿na byùo wniosek  tylko  na 1 inwestycjê. Natychmiast w 
momencie zgùoszenia naboru zostanie zgùoszony wniosek na wodoci¹g w Ciechanowicach, co w 
dalszym ci¹gu podtrzymuje i nie wycofuje siê z tego. 

Ad.7. 

Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Andrzej Mitczak 

Poprosiù o wyja�nienie braku zwrotu dotacji na przedszkole , co byùo powodem  

Pan Wójt Gminy     

Wyja�niù, ¿e Urz¹d Marszaùkowski sprawy nie dopilnowaù / czas po wyborach / jednak zapewniù, ¿e 
�rodki wpùyn¹ù. 



Skarbnik Gminy poinformowaùa radnych, ¿e zgodnie z obowi¹zuj¹cymi przepisami do 29 grudnia 
miaù wpùyn¹ã zwrot za dom kultury w Marciszowie i niestety  tak siê nie staùo  przybli¿yùa radnym 
jak w takich sytuacjach wygl¹da sprawa czyli grania zwùokê z powodu braku �rodków przez bud¿et 
pañstwa.   

 Poinformowaùa te¿, ¿e z Euroregionu Nysa za 2009 rok zwrot �rodków nast¹più na koniec roku 
2010. dlatego nawet do bud¿etu tych �rodków nie ujmowaùa. 

Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  

Zacytowaù  radnym ze Statutu Gminy Rodziaù 15  dot. kierowania interpelacji przez radnych 
podczas sesji ,  kierowane do Wójta Gminy za po�rednictwem Przewodnicz¹cego Rady Gminy.  

Przypominaj¹c radnemu Adamowi Ry¿owskiego , który zgùaszaù  interpelacje  na III sesji na , któr¹ 
Przewodnicz¹cy udzieliù odpowiedzi, a któr¹ radny nazwaù   ��miechotk¹� , co po zapoznaniu  
Przewodnicz¹cego Rady Gminy z  § 112 Statutu czy wiêc zdaniem radnego, caùy Statut nale¿aùoby 
uznaã te¿ za  �miechotkê �.? 

Radny Dawid Chêciñski  

Zwróciù siê do Wójta  Gminy  w sprawie oczyszczalni �cieków w Sêdzisùawiu czy Zatrudnieni 
dotychczas pracownicy pozostan¹ , czy odchodz¹ je¿eli nie to czy Urz¹d Gminy bêdzie przyjmowaù 
innych pracowników i od kiedy i czy bêdzie ogùoszony konkurs. 

Wójt Gminy  w odpowiedzi  poinformowaù, ¿e zostaùy ju¿ przyjête dwie osoby, poniewa¿ nie byùo 
czasu na  inne rozwi¹zanie, a ponadto na osoby fizycznie nie ma obowi¹zku przeprowadznia 
konkursu  i od dwóch tygodni osoby te s¹ ju¿ przeszkalane. 

Ponadto nale¿y w jak najszybszym czasie przygotowaã projekt przepiêcia i podù¹czenia  

sieci od pañstwa Homoncik w Marciszowie i przepiêcia do Sêdzisùawia.  

Wszyscy spoza Gminy chc¹ kontrolowaã w jaki sposób ta oczyszczalnia bêdzie prowadzona , a ona 
bêdzie prowadzona w taki sam sposób jak prowadziùa Spóùka  i Úwidnik jest ju¿ zaplanowany do 
opomiarowania i wpiêcia w t¹ oczyszczalniê, a w 2011 planuje siê te¿ dokonaã pomiarów w 
Ciechanowicach , Wie�ciszowiecach i Sêdzisùawiu. 

Wójt jest po rozmowach z Ochron¹ Úrodowiska i na caùo�ã tej sprawy  planuje kwotê okoùo 20 
tysiêcy. 

Radny Adam Ry¿owski  

Podziêkowaù Przewodnicz¹cemu Rady Gminy za zwrócenie uwagi n/t zgùszania interpelacji na 
sesji. 

Zwróciù siê do Wójta z nastêpuj¹cymi pytaniami  

- czy jest rezerwa bud¿etowa na 2011 rok i w jakiej formie zostaùa ona rozdysponowana  

- jak sobie wyobra¿a Wójt od 3 stycznia 2011 roku naliczanie opùat za �cieki do   



  oczyszczalni w Sêdzisùawiu , bo sieã wodna w dalszym ci¹gu nie zostaùa przejêta ,  

Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e cykl trwa 2 miesi¹ce i bêdzie rozliczne co 2 miesi¹ce 
pan Rafaù Zdunek ju¿ prowadzi rozmowy i szkolenia w referacie wodoci¹gowo-kanalizacyjnym , 
który w Kamiennej Górze istnieje ju¿ kilka lat i mieszkañcy bêd¹ na to przygotowani. 

Rezerwa bud¿etowa skùada siê z dwóch czê�ci na zadania i Wójta Gminy, ta druga zostaùa 
wydatkowana na ró¿ne wydatki Skarbnik  przedstawiùa po czê�ci na co zostaùa wydatkowana. 

Radna Jadwiga Adamczyk 

Powoùuj¹c siê na rozmowê podczas zebrania wiejskiego przed wyborami w Wie�ciszowicach 
zwróciùa siê o Wójta Gminy w sprawie drogi koùo posesji pana Mitczaka w Wie�ciszowicach oraz 
do�wietlenia poniewa¿ nie znalazùa tych zapisów w obecnym bud¿ecie. W zwi¹zku  powy¿szym te¿ 
stanowisko radnej podczas gùosowania za przyjêciem bud¿etu byùo negatywne. 

Wójt w odpowiedzi poinformowaù o maj¹cych nast¹piã rozmowach z pani¹ Teres¹ Szarek  

n/t drogi , o�wietlenia bêd¹  jak te¿ w innych wsiach gdzie s¹ potrzebne i na ile bêdzie bud¿et staã. 
Chocia¿ nale¿y siê ju¿ zastanawiaã nad szukaniem oszczêdno�ci dot. o�wietlenia poza  
newralgicznymi punktami. Bêdzie ju¿ co czwarta lampa na ulicy Gùównej w Marciszowie 
wyù¹czona , bo pozostaùa czê�ã o w zupeùno�ci wystarczy. 

Pozostaùe wycofane zadnia z bud¿etu s¹ realne i bêdzie ze Skarbnikiem Gminy próbowaã 
wprowadzaã do bud¿etu w przyszùo�ci. 

Ad.8. 

Sprawy ró¿ne 

Radny Adam Ry¿owski  

Za po�rednictwem  Przewodnicz¹cego Rady Gminy  zwróciù siê z przeprosinami do pani Krystyny 
Kwiatkowskiej  Sekretarza Gminy dot. przyznania racji odno�nie zapisu ze Statutu Gminy w 
sprawie pracy w komisjach Rady. 

      Zwróciù siê te¿ w sprawie honorowego mieszkañca obywatela na temat, którego jest zapis  

      w Statucie, a nawet jak nie ma , to mo¿na go wprowadziã poniewa¿ wszystkie Gminy  

      posiadaj¹ taki zapis.       

Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do radnego o wskazanie gdzie ten zapis jest w Statucie , 
bo nie znalazù w Statucie takiego zapisu i nie jest przeciwko takiemu zapisowi. 

Zwróciù siê do pani Krystyny Kwiatkowskiej Sekretarza Gminy o przygotowanie projektu uchwaùy 
wraz z regulaminem w tej sprawie. 

Radny Marian Dzik  

Zwróciù siê  zapytaniem kto jest wùa�cicielem ulicy Stawowej w Marciszowie. 



Wójt w odpowiedzi poinformowaù ¿e po czê�ci Gmina , a po czê�ci  PKP i Lasy.  

Radna Danuta Wojtas  

Zwróciùa siê z zapytaniem do Przewodnicz¹cego Rady Gminy  w sprawie godzin rozpoczynania 
obrad sesji , które miaùy zaczynaã siê we wcze�niejszych godzinach  o czym byùa ju¿ mowa. 

W odpowiedzi Przewodnicz¹cy Rady Gmin y stwierdziù , i¿ to tylko dzi� jest inna godzina a od 
nowego roku tak jak ustalano bêdzie ona wcze�niejsza czyli 13.00.Przypomniaù przewodnicz¹cym 
komisji o zorganizowaniu posiedzeñ na, którym maja zostaã opracowane plany pracy na 2011 rok. 

Wójt Gminy uzupeùniaj¹c wypowied¿ Przewodnicz¹cego Rady Gminy n/t godzin rozpoczynania 
obrad chce, ¿eby byùa to wcze�niejsza godzina w zwi¹zku z tym, ¿e potrzebni wszyscy pracownicy 
w pracy, a pozostawiaj¹ pracownika po godzinach  musiaùby oddaã godziny. 

Radna Jadwiga Adamczyk 

W imieniu mieszkañców Wie�ciszowic zwróciùa siê z zapytaniem w sprawie dowozu dzieci do 
przedszkola w Marciszowie.  

Poniewa¿ rodzice chêtnie przysùaliby dzieci do przedszkola jednak rozpoczynaj¹c pracê od godziny 
5.00 , czy 6.00 nie s¹ w stanie przywie¿ã dziecka do przedszkola. 

W zwi¹zku z tym zwróciù a siê  z pro�ba o rozpatrzenie mo¿liwo�ci, ¿eby dziecko mogùo byã 
doprowadzane przez opiekuna do autobusu , a odbierane przez osobê opiekuj¹ca siê lub pomoc 
przedszkoln¹. 

Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e nie mo¿na zastosowaã zaproponowanego sposobu 
przywo¿enia dzieci ze wzglêdu na przepisy szczególnie w przypadku dzieci przedszkolnych. 

Radny Andrzej Mitczak  

Zwróciù uwagê na plan wydatków inwestycyjnych gminy w którym jest droga do naprawy jednak 
radny  nie wie , która to droga. 

Skarbnik Gminy poinformowaùa, ¿e na remont  tej drogi s¹  fundusze z Terenowego Funduszu 
Ochrony Úrodowska Gruntów Rolnych jednak nie wie , która to droga w Ciechanowicach. 

 Mirosùaw Wolak soùtys z Ciechanowic 

W imieniu soùtysów zwróciù siê z zapytaniem kiedy bêd¹ wybory soùtysów. 

W odpowiedzi Wójt Gminy zaproponowaù 10 stycznia w Nadgórniku , 11 stycznia w Domanowie, 
12 stycznia w Pustelniku , a 14 stycznia w Pastewniku. 

Zostan¹ przygotowane ogùoszenia do rozwieszenia  w powy¿szych miejscowo�ciach, Terminy 
pozostaùych wsi zostan¹ zaplanowane na miesi¹c luty 2011 rok. 

Radny Adam Ry¿owski  



Poprosiù ¿eby zebrania wiejskie byùy w terminie dostarczania nakazów pùatniczych czyli pocz¹tek 
lutego maj¹c na uwadze ewentualn¹ zmianê soùtysów. 

Ponadto zwróciù uwagê na to , ¿eby terminy naszych sesji nie kolidowaùy z terminami w Powiecie. 

Radna Powiatu Pani Maria Bych poinformowaùa, ¿e terminy sesji w Powiecie zostaùy ustalone na 
ostatni wtorek miesi¹ca.  

Pan Wójt Gminy  

Stwierdziù ¿e wszystko jest do uzgodnienia je¿eli wymienione wy¿ej soùectwa wyra¿¹ zgodê na 
zaproponowane terminy zostan¹ jak wy¿ej wspomniaù przygotowane ogùoszenia i niezbêdne 
dokumenty do przeprowadzenia wyborów soùtysów i  Rady Soùeckiej, dlatego poprosiù o 
potwierdzanie terminów przez soùtysów do Sekretarza Gminy. 

Radny Andrzej Mitczak  

Zwróciù siê do radnej Powiatu Marii Bych w sprawie drogi w Ciechanowicach , która obecnie jest 
remontowana i poprosiù o wyciêcie przy tej okazji tam drzew wierzb i olch , które w tym miejscu 
przeszkadzaj¹, bo obecnie ju¿ kopi¹c rów  robi siê koùo tych drzew obej�cie ,a one  dotykaj¹ linii 
energetycznej i wyrastaj¹ na drogê. 

      Radna Jadwiga Adamczyk  

W imieniu Zarz¹du emerytów zaprosiùa mieszkañców na 23 stycznia 2011 na spektakl w Domu 
Kultury w Marciszowie w, którym m.in. gra nasz mieszkaniec pan Wùadysùaw Krupa. 

Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  

Przypomniaù o wcze�niejszym zaproszeniu do �wietlicy w Úwidniku i byùo mu bardzo przykro gdy 
na widowni zasiadù tylko jeden radny tj.Pani Zofia Siudak z Ciechanowic, która pieszo przybyùa na 
to przedstawienie. Przykro przewodnicz¹cemu byùo tym bardziej, ¿e dzieci pytaùy kto bêdzie na 
przedstawieniu na co przewodnicz¹cy odpowiedziaù ¿e wiêkszo�ã radnych,  jednak staùo siê inaczej 
radni nie przybyli , dzieci byùy zawiedzione ,a jakie sztuki wystawiaj¹ to mo¿na zapytaã pana Wójta 
który jest na ka¿dym przedstawieniu.  

W sprawie terminu obrad sesji Przewodnicz¹cy stwierdziù, ¿e najprawdopodobniej zostan¹  jak 
dotychczas to czwartki. 

Innych spraw nie zgùoszono. 

W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 

protokoùowaùa                                                         Przewodnicz¹cy Rady Gminy   

Gra¿yna Dudczyk                                                          Henryk Mazur              

Insp.d/s Rady Gminy  

 


